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O čerpání prostředků z Regionálního operačního programu NUTS II Severovýchod určených na rozvoj
Hradce  Králové,  Pardubic  a  Liberce  hovořil  s  královéhradeckým  primátorem  Zdeňkem  Finkem,
pardubickým náměstkem primátorky Jiřím Rozinkem a libereckým primátorem Janem Korytářem 2.
března v Pardubicích předseda Regionální rady Radko Martínek.

 

Na rozvoj školství, vzdělávání, zdravotnictví a sociálních věcí jsou pro krajská centra v severovýchodních
Čechách vyčleněny v Evropském fondu pro regionální rozvoj přes 2 miliardy korun. „Z celkové částky
jsou zatím proplacena jen čtyři procenta. V porovnání s menšími městy jsou krajské metropole v čerpání
dotací pozadu,“ informoval ředitel Úřadu Regionální rady Zdeněk Semorád. Podle Radko Martínka by se
měly do poloviny roku 2014 naplánovat všechny platby, aby bylo zřejmé, zda města stihnou prostředky
vyčerpat. Harmonogramy města předloží do konce letošního května, Liberec kvůli vyhlášené výzvě až na
konci srpna, shodli se představitelé měst s Radko Martínkem.
Na liberecké projekty podpořené z ROP Severovýchod je vyčleněno ve strukturálních fondech Evropské
unie  bezmála  1,2  miliardy  korun.  Výbor  Regionální  rady  zatím  schválil  čtyři  projekty.  Dva  z  nich,
realizované na Základní  škole  Lesní  v  Liberci,  jsou dokončeny.  „Nejvíce  prostředků budeme čerpat
v letech 2012 a 2013. Letos v létě rozběhneme dva nejnákladnější projekty, revitalizaci lázní a libereckého
bazénu,“ řekl Michal Vereščák, manažer libereckého IPRM.
Statutární město Hradec Králové může vyčerpat z evropských fondů více než 467 milionů korun. Mezi
šest  schválených  projektů  patří  například  renovovaný  Dům  U  Špuláků,  rekonstruované  hradby  či
dokončený  Skautský  dům  K.  Šimka  v  Sokolovské  ulici.  „Téměř  všechny  plánované  projekty  se  už
realizují. Letos v létě dokončíme Dům U Špuláků a filharmonii. Se všemi projekty počítáme v rozpočtu,
do poloviny roku 2014 bychom měli  evropské prostředky vyčerpat,“ sdělil  Zdeněk Fink (na snímku
vlevo).

Z evropských prostředků může prostřednictvím ROP Severovýchod vyčerpat Statutární město Pardubice
na  své  rozvojové  projekty  více  než  387  milionů  korun.  V  realizaci  je  tamější  Integrační  centrum
sociálních aktivit, Modernizace sportovního areálu T.J. Sokol, Skautské centrum Vinice a Sportovní areál
Dašická.  „V Pardubicích chceme realizovat celkem deset projektů.  Termíny budou napjaté,  ale jsme
přesvědčeni, že je stihneme,“ řekl Jiří Rozinek.

Radko Martínek upozornil, že projekty registrované po 22. září loňského roku budou mít na základě
usnesení vlády z 19. ledna tohoto roku jinou strukturu financování. „Znamená to, že příjemci dostanou
evropskou dotaci, ovšem bez 7,5 procent, které k ní dříve přidával stát. O tyto prostředky musí navýšit
vlastní finanční podíl na projektu,“ dodal.


